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Vážení občania!

Predvianočný čas, plný sviatočnej 
atmosféry, je tu opäť. Ani sme sa 
nenazdali a rok sa s rokom zno-
vu stretáva v čarovnom opojení 
vianočného obdobia, keď preží-
vame všetky veci trochu inak, so 
zvláštnou nostalgiou, láskou a 
porozumením. Prichádzajú sviat-
ky radosti a pokoja, a tak dúfam, 

že Vás po náročnom roku čaká obdobie šťastia a pohody v 
kruhu najbližších. 
 Máme za sebou ďalší zložitý rok pozostávajúci z množ-
stva nástrah, nových výziev, ale aj radostí. Mysleli sme si, že 
po čase pandémie sa všetko okolo nás dostane do normál-
nych koľají, no hneď začiatkom roka nás prekvapila vojna 
na Ukrajine, ktorá stále neutícha. Z každej strany počúvame 
o zvyšujúcej sa inflácii, energetickej kríze a umierajúcich ci-
vilistoch. Aj pre nás bol tento rok náročný. Snažili sme sa 
pomôcť utečencom z Ukrajiny, ale tiež riešiť každodenné 
problémy našej obce. Aj napriek tomu, že sme mali za-
zmluvnené energie na najbližšie dva roky, pred koncom 
roka nám dodávatelia vypovedali zmluvy a museli sme sa 
pasovať s náročnou situáciou, keďže nikto nevedel, ako 
bude riešená legislatíva pre obce a verejnú správu. Situácia 
je do týchto čias neistá a veľa vecí sa stále okolo nás mení, 
no musíme konať a snažiť sa problematické záležitosti vy-

riešiť tak najlepšie, ako v danom momente vieme, so zre-
teľom na všetkých obyvateľov, keďže obec sme „de facto“ 
my všetci. Preto ďakujeme za akúkoľvek ochotu pomôcť 
pri veciach verejných, pri údržbe a spravovaní obce, ale aj 
za každú konštruktívnu kritiku, ku ktorej ste pripojili návrh 
riešenia. Každý z nás je súčasťou vedenia obce a všetci vie-
me ovplyvniť veci, ktoré sa okolo nás dejú. Nesmierne si 
vážime aj každé vyslovené „ďakujem“, niektoré veci sa totiž 
stávajú postupom času samozrejmosťou, svoje práva ovlá-
dame, svoje povinnosti už trochu menej a kritické oko je 
stále bdelé, no chválou a vďakou šetríme už aj v rodinách, 
nie to ešte pri iných inštitúciách. 
 Popri všetkých neustávajúcich zmenách a problémoch 
malo aspoň leto konečne iný nádych v porovnaní s predo-
šlými rokmi. Prinieslo nám radosť a dobré počasie, počas 
ktorého sme sa mohli spoločne stretnúť na niekoľkých 
obecných akciách. Stavali sme spolu s hasičmi tradičný máj, 
na Dni detí sme sa zabavili s veľkými aj malými, zdatní a tu-
ristiky chtiví členovia spoločne vystúpili na Jamnické plesá 
a oslávili sme SNP spolu so zapálením vatry. Tiež sme boli 
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pozrieť našu družobnú obec na Spiši, kde sme súťažili vo 
futbale, ale aj o najlepší guláš v rámci akcie „Jamnické leto“. 
V decembri sme si konečne po dvoch dlhých rokoch mohli 
posedieť a spoločne stráviť príjemné chvíle s našimi senior-
mi na predvianočnom posedení a deti sa tešili z príchodu 
Mikuláša. V investičnej a rozvojovej oblasti sa tiež nezahá-
ľalo. Vybavilo sa detské ihrisko, zrekonštruovali priestory 
budúcej posilňovne a sociálnych zariadení, rekonštruoval 
sa obecný úrad, vymenila sa brána na hasičskej zbrojnici. 
Chystali sa aktualizácie VZN v zmysle novej legislatívy, po-
čas jesene sa intenzívne pracovalo na zostavení rozpočtu a 
príprave volieb, ktoré boli prvýkrát združené – komunálne 
voľby zlúčené s voľbami do VÚC. Všetko sa bravúrne zvlá-
dlo, aj napriek slabej informovanosti a množstve zmien na 
poslednú chvíľu. Prijali sme to ako fakt, že všetci sa učíme 
a je to zase niečo nové, pričom sa za pochodu vychytávajú 
chyby v procese. Dňa 28. novembra 2022 sa konalo usta-

novujúce zastupiteľstvo, na ktorom novozvolené vedenie 
obce slávnostne zložilo svoje sľuby. Aj takto sa chceme po-
ďakovať za prejavenú dôveru a veríme, že staronové zlo-
ženie vedenia obce, bude aj naďalej pokračovať v začatej 
práci a s odhodlaním prijímať výzvy a robiť všetko pre zve-
ľadenie obce... 
 Vianoce sú časom stretávania sa s blízkymi, tak nech 
Vás čo najviac pod vianočným stromčekom potešia milé 
úsmevy Vašich milovaných, radosť detí a vnúčat a do no-
vého roka, nech vkročíme s úspechom, odhodlaním niečo 
zmeniť v každom z nás, s pokorou a láskou jeden k druhé-
mu, lebo tá dobrota v nás sa nejak postupom tejto uponá-
hľanej a zlej doby tratí z našich životov. Tak Vám za vedenie 
obce prajem veľa zdravia, lásky, úspechu, porozumenia, 
a nech spravodlivosť a odhodlanosť sprevádza každý Váš 
krok počas celého nadchádzajúceho roka 2023. 

A. V. 

VOĽBY

 Predseda Národnej rady SR Mgr. Boris Kollár vypísal ter-
mín združených volieb do orgánov samosprávy obcí a do or-
gánov Žilinského samosprávneho kraja na deň 29. októbra 
2022. Keďže išlo o prvé združené voľby v ére samostatnosti 
SR, museli sa vyriešiť logistické aj iné problémy so zabezpe-
čením priebehu týchto volieb. Nad plynulým priebehom vo-

lieb dohliadal v obci Jamník predseda volebnej komisie Ing. 
Ivan Hutka, podpredsedníčka komisie Jana Paukovčeková, 
členovia volebnej komisie Mária Tomčíková, Tereza Gurová, 
Adriana Lehotská a zapisovateľka Bc. Zdena Bubelínyová. 
Volebná účasť vo voľbách do orgánov samosprávy obcí  bola 
54,01 %.
 Volebná účasť v obci Jamník vo voľbách do orgánov Ži-
linského samosprávneho kraja bola 49,87 %. 
 Za poslancov ŽSK sa volilo v našom obvode 5 poslan-
cov. Do zastupiteľstva ŽSK sa o priazeň uchádzalo 39 kandi-

dátov na poslancov ŽSK. Zvolení boli Mgr. Brani-
slav Tréger PhD. (v obci Jamník získal 124 hlasov), 
Ing. Ján Blcháč PhD. (75 hlasov), Ing. Rudolf Urba-
novič (50 hlasov), Michal Paška (45 hlasov), JUDr. 
Tomáš Martaus (41 hlasov), Ing. Erik Gemzický 
PhD., MBA (31 hlasov). Za predsedu Žilinského 
samosprávneho kraja sa uchádzali 10 kandidáti a 
právoplatne bola zvolená Ing. Erika Jurinová (63 
hlasov). Počet voličov zapísaných v zozname vo-
ličov oprávnených voliť bolo pre tieto voľby 387. 
Ďakujeme za Vašu účasť.

A. V. 

Členovia volebnej komisie v Jamníku
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USTANOVUJÚCE ZASTUPITEĽSTVO

 Slávnostné ustanovujúce obecné zastupiteľstvo sa ko-
nalo 28. novembra 2022. Zasadnutie otvorila hymna Slo-
venskej republiky, po ktorej predseda volebnej komisie Ing. 
Ivan Hutka oboznámil prítomných s priebehom a výsled-
kami volieb. Opätovne zvolená starostka obce Ing. Alena 
Vlčková zložila svoj sľub a následne vyzvala poslancov no-
vého obecného zastupiteľstva o zloženie sľubov. Po tejto 
časti prišli na rad veci týkajúce sa zriadenia komisie v zmys-
le zákona o ochrane verejného záujmu a prítomní schválili 
poslanca obecného zastupiteľstva, ktorý bude poverený 
zvolávať a viesť zasadnutia zastupiteľstva. Novozvolená 

starostka obce vystúpila so svojim prejavom. Zhodnotila 
predošlé štvorročné pôsobenie, poďakovala poslancom za 
spoluprácu, konštruktívne diskusie, ale aj podporu v neľah-
kej situácii pandémie a vojny, prebiehajúcej v našom su-
sedstve. Vyslovila presvedčenie, že aj ďalšie obdobie bude 
pokračovať v duchu rozvoja našej obce. Keďže poslanec-
ký zbor sa personálne nezmenil, verí, že spoločné ciele a 
priority majú nastavené a podarí sa im z nich spoločne čo 
najviac zrealizovať. Poďakovala aj hlavnej kontrolórke za 
výbornú spoluprácu.

A. V. 

Poslanci obecného zastupiteľstva so starostkou a predsedom 
volebnej komisie

ODPADY

 Separovaný zber – V priebehu tohto roka sme pre-
šli na zber separovanej zložky „papier“ do domácností. Po 
odovzdaní 110 l nádob sa po dohode s vývozovou spo-
ločnosťou a prepočte všetkých zberových limitov a koefi-
cientov v zmysle zákona o odpadoch, stanovila frekvencia 
vývozu odpadu na 6 týždňov. Realita nám však ukázala, že 
je to pre našu obec nepostačujúce, a tak vedenie obce ak-
tuálne rokuje o nastavení frekvencie zberu separovaných 
zložiek minimálne na jeden vývoz do mesiaca. Po schválení 
je však potrebné doplatiť náklady za zvozy, ktoré sa navýšia 
a nespadajú do limitov. Taktiež sa nám v zmysle zákona na-
výšili poplatky za skládkovanie pre rok 2023. Spoločnosti, 
ktoré vyvážajú a spracúvajú TKO si do svojich cenníkov na 
budúci rok premietli zvýšené ceny pohonných hmôt. 
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 Šinkovište bude počas zimnej sezóny zatvorené a 
presný termín otvorenia na jar bude komunikovaný v da-
nom období. Prosíme obyvateľov, aby rešpektovali znače-
nie, nevysýpali odpad na cudzie pozemky v blízkosti obec-
ného Šinkovišťa, vozili len zelený odpad a v prípade, že 
máte textil, matrace, alebo iný odpad, kontaktujte prosím 
obecný úrad a my Vám radi pomôžeme a usmerníme Vás. 
Staré koberce, čalúnený nábytok, periny, matrace, ktoré vy-
hodíte k plotu Šinkovišťa, alebo do veľkoobjemových kon-
tajnerov bez nášho vedomia môžu zmoknúť a pri vývoze 
zbytočne platíme za vyššiu hmotnosť a pritom Vám tento 
odpad vieme dočasne uskladniť pod strechou obecných 
skladov až do riadneho vývozu. Prosím komunikujte preto 
s nami, všetci ťaháme za jeden povraz a poplatky sú hra-
dené z Vašich poplatkov, tak si ich zbytočne nerozumným 
chovaním nezvyšujme. 

ČISTIČKA ODPADOVÝCH VÔD

 Aj napriek všetkým doposiaľ uverejneným výzvam sa 
nám nedarí udržať kanalizačné potrubie bez veľkých častíc 
ako sú handry, vlhčené utierky, tuky vo väčších množstvách, 

zachytávajúce sa do nadmerných zhlukov na vlasoch a 
častiach látky. V jeseni sme museli volať Liptovskú vodá-
renskú spoločnosť, aby nám niektoré potrubia na čistiarni 
pretlačila, lebo sme neboli schopní vlastnými technickými 
prostriedkami tieto potrubia vyčistiť. Každý takýto zásah, 
ale aj nadmerná potreba čistenia splaškových vôd pred 
úpravou v čistiarni nám odoberá veľké finančné prostried-
ky z rozpočtu obce, preto Vás opätovne prosíme, zvážte čo 
vhadzujete do toalety a do kanalizačného systému, penia-
ze na opravy a čistenie sú nás všetkých!

Nazbierané vlhčené utierky a väčšie kusy odpadu na prítoku do čističky 
odpadových vôd 

REKONŠTRUKCIE A OPRAVY

VÝMENA VSTUPNEJ BRÁNY NA HASIČSKEJ 
ZBROJNICI

 Na jar tohto roku sme začali riešiť rekonštrukciu brány 
na hasičskej zbrojnici. Oslovili sme niekoľko firiem a koneč-
ným dodávateľom sa stala firma CUPROJEKT s. r. o.. Naši
dobrovoľní hasiči svojpomocne zväčšili otvor na vstupných 
dverách a upravili príjazd do zbrojnice tak, aby brána moh-
la byť osadená. V septembri firma osadila novú elektrickú
bránu a tým sa opäť zveľadili priestory našich dobrovoľ-
ných hasičov.

Inštalácia novej elektrickej brány

Pôvodná vstupná brána do hasičskej zbrojnice.
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Vonkajší pohľad na novú elektrickú bránu na hasičskej zbrojnici

NÁKUP MIXÁŽNEHO PULTU DO KULTÚRNEHO 
DOMU

 K dvom novým reflektorovým svietidlám, ktoré plánu-
jeme inštalovať do kultúrneho domu, sme dokúpili aj mi-
xážny pult. Ten by mal umožniť ovládanie svietidiel, ktoré 
budú nainštalované na pevno, ale aj ďalších štyroch ktoré 
by sa pri konkrétnom vystúpení pridali. Zariadenie ponúka 
24 farebných možností s priamym prístupom pre 6 zariade-
ní a 6 multifunkčných posuvných ovládačov slúžiacich pre 
nastavenie intenzity farieb a vlastností jednotlivých funkcií. 
Ďalej ponúka 8 funkčných tlačidiel pre zvolenie pracovné-
ho režimu v rôznych módoch. Disponuje USB vstupom a 
umožňuje tak nabíjať telefón/tablet počas prevádzky. 

VYBAVENIE POSILŇOVNE

 Pred letom sme začali s re-
konštrukciou schátraných, zavlh-
nutých priestorov v budove obec-
ného športového klubu, na ktoré 
sme sa prihlásili projektom aj do 
výzvy na dotáciu zo Slovenského 
futbalového zväzu. Po zvládnutej 
rekonštrukcii priestorov, prišlo na 
rad vybavenie. Posilňovňa má slú-
žiť pre všetkých obyvateľov obce 
a hlavne ako podpora športových 
aktivít pre mladých, ktorí  sa tu 
môžu stretávať a tak tieto priesto-

ry pomôžu napomáhať aj budova-
niu sociálnych interakcií mládeže 
v našej obci. Za posilňovňu bude 
zodpovedný Obecný športový klub, 
ktorý poverí pracovníka na správu 
a údržbu týchto priestorov. Veríme, 
že aj keď nie úplne špičkovo zaria-
dené priestory poskytnú dostatoč-
né športové vyžitie pre všetkých 
priaznivcov fitness a posilňovania.  

Ešte na záver roka sa nám podarilo kúpiť aj skromné vybavenie do zrekon-
štruovaných priestorov posilňovne

VÝSTUP NA JAMNÍCKE PLESÁ

 Rok ubehol, ako voda a znovu tu bol koniec augusta, 
keď oslavujeme výročie SNP. Práve tieto oslavy sú v našej 
obci spojené aj s turistickou akciou, výstupom na Jamníc-
ke plesá. Tento ročník to spočiatku vyzeralo na rekordnú 
účasť, keďže počet predbežne prihlásených účastníkov bol 
takmer 50, ale keď sme sa ráno 27. augusta 2022 postup-
ne schádzali, vyzeralo to úplne inak. Nakoniec bol konečný 
počet zúčastnených len 18. Spôsobilo to zaiste nie príliš 
vľúdne črtajúce sa počasie. 
 Po presune autami do Jamníckej doliny išla väčšina 
klasickou trasou cez Jamnícku dolinu, Kokavské záhrady ku 
plesám a kto chcel, pokračoval do Jamníckeho sedla a ďalej 
na Volovec. Rodina Porubiakovcov sa k nám pripojila až pri 
plesách, pretože ako minulý rok, aj tento začali svoju túru na 
Zverovke. Niektorí využili možnosť a podnikli náročnejšiu 
túru s prechodom cez Plačlivô a Ostrý Roháč. Tento vrchol 
ponúka v tomto ročnom období nádherné výhľady. Pri vý-
stupe sme mali prestávky na pre nás už klasických miestach 
– útulňa pod Pustým a odbočka pod Hrubým vrchom. Celý 
čas sme však dbali na to, aby sme sa navzájom čakali a pod-
porovali sa pri výstupe pre prípad nejakých problémov či 
nehody. Spoločnosť nám robili aj verní psí kamaráti, Jasmín 
Terezky Tomčíkovej a Berina Vlada Jakubčiaka, ktorí nám 
spríjemňovali svojou prítomnosťou výstup. Po návrate 
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Základná sieť kamerového 
systému.

sme mali zabezpečené občerstvenie na ihrisku, kde mám 
urbárnici pripravili chutný guláš. Obec ako spomienku pre 
účastníkov pripravila tentokrát šiltovky s logom našej obce. 
Nakoniec, aj napriek nie veľmi dobrým predpovediam po-
časia, nám vôbec nepršalo a dážď sa dostavil až večer pri 
pálení vatry. Už teraz sa tešíme na ďalší ročník, kde srdečne 
pozývame aj ostatných obyvateľov, lebo doposiaľ to bola 
vždy vydarená akcia.

R. U.

Účastníci tohtoročného výstupu na Jamnícke plesá

OSLAVY SNP

 Tohtoročné oslavy 78. výročia SNP sa v Jamníku usku-
točnili v sobotu 27. augusta 2022. Začali sa položením ven-
cov ku pamätníkom obetiam vojen v obci. Úvodný pietny 
akt sa uskutočnil o 17. hodine pri pamätníku obetiam pr-
vej svetovej vojny pred obecným úradom. Aj keď sa zišlo 
len pár ľudí, starostka obce Ing. Alena Vlčková a zástupca 

Tohoroční účastníci kladenia vencov V. Trnka s vnukom, P. Vyšný, P. Vítek, 
A. Vlčková a P. Pavkovček

starostky PhDr. Peter 
Vítek sa prítomným 
prihovorili v krátkych 
príhovoroch a sym-
bolickou minútou 
ticha si uctili aj tieto 
obete vojny z Jam-
níka. Účastníci tejto 
symbolickej akcie po-
kračovali položením 
vencov pri hrobe par-
tizána Miloša Jesen-
ského a hrobe obetí 
druhej svetovej vojny 
a základnej vojenskej 
služby na cintoríne, 
kde sa opäť krátko pri-
hovoril P. Vítek, pripo-
menul význam spo-
mínať na tieto obete 
vojnového besnenia. 
Prítomní si uctili pamiatku obetí symbolickou minútou ti-
cha.  Položením vencov pri pamätnej tabuli učiteľovi Jánovi 
Devečkovi na budove bývalej školy sa táto časť osláv ukon-
čila.
 Od dopoludňajších hodín pripravovali členovia výbo-
ru UPS Jamník pod vedením gulášmajstrov Jána Vyšného a 
Pavla Ďuriša st. chutný pokrm najmä pre účastníkov výstu-
pu na Jamnícke plesá. Tí si kvalitu gulášu veľmi pochvaľo-
vali a rovnako aj ďalší, ktorí mali možnosť pripravený guláš 
ochutnať. Majstri svojho remesla ani tentoraz nesklamali a 
pripravili skutočne gurmánsky zážitok pre účastníkov vý-
stupu aj osláv a opäť potvrdili svoje kvality.
 Program osláv SNP v obci pokračoval o 19. hodine v 
športovom areáli. No počasie bolo neúprosné. Zatiaľ čo po-
čas kladenia vencov zamračená obloha udržala ťarchu čier-
nych oblakov, krátko po 18. hodine začalo veľmi silno pršať 
a fúkať vietor. Aj napriek tomu, že usporiadatelia pripravili 
v blízkosti vatry na spevnenej ploche hudobnú aparatúru, 
silný vietor a dážď ich prinútil to vo veľmi krátkom čase pre-
miestniť pod tribúnu štadióna. Nápory vetra boli také silné, 
že stan, ktorý zakrýval aparatúru, museli držať traja ľudia, 
pričom jeden z nich sa pritom porezal.
 Pršať neprestávalo, a tak sa slávnostné zapálenie vatry 
každú chvíľu posúvalo. Situácia sa skomplikovala aj tým, že 
hlavný rečník pri vatre PhDr. P. Vítek mal byť o 20. hodine v 
susednej Podturni pri privítaní knihy o dejinách Podturne 
do života. Nakoniec sa v sprievode trvalého dažďa podarilo 
vatru zapáliť približne o 20.30 hod. spolu s tónmi štátnej 
hymny Slovenskej republiky a potom aj príhovorom PhDr. 
P. Víteka.
 Oslavy potom pokračovali voľnou debatou pri repro-
dukovanej hudbe pod tribúnou. Náš krčmár Aleš s manžel-
kou a pomocníkmi mali plné ruky práce, pretože prítomní 
si plnými dúškami užívali ďalšiu z akcií po zrušení opatrení 
v súvislosti s pandémiou. Pivko bol vychladené na 6. scho-

P. Vítek a A. Vlčková pri pamätnej tabuli 
Jánovi Devečkovi
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de, ako hovoria klasici a na odbyt išli ako teplé rožky aj iné 
nápoje. Aj napriek tomu, že sme hudbu po 22. hodine s 
ohľadom na pokojný spánok okolitých obyvateľov s po-
chopením stíšili, debaty pokračovali až do neskorej noci. 
 Usporiadatelia ďakujú všetkým zúčastneným za ich 
vernosť aj v nepriaznivom počasí a tešia sa na ďalší ročník 
osláv, ktorý bude hádam priaznivejší na počasie.

P. V.

Vatra pri príležitosti 78. výročia SNP v Jamníku a účastníci osláv, ktorých ne-
odradilo ani nepriaznivé počasie

Pod tribúnou pokračovali oslavy neoficiálnou časťou

STAVANIE STROMČEKA

Partia našich šikovných hasičov, ktorá postavila aj tohto roku vianočný 
stromček

Nezaobišlo sa to ani tentokrát bez techniky, ktorú poskytol D. Španko

POSEDENIE SENIOROV

 Po niekoľkých rokoch nútenej prestávky, spôsobenej 
pandémiou COVID 19, sa seniori z našej obce mohli opäť 
stretnúť v kultúrnom dome. Toto milé a veľmi priateľské 
posedenie sa však uskutočnilo bez mnohých, ktorí sa me-
dzitým odobrali do večnosti. Už krátko pred 16. hodinou 
sa začali schádza v sále našej kultúry ľudia, ktorí dosiahli 
vek dôchodku. Mladší aj starší, manželské páry aj jednotliv-
ci, priestor sa veľmi rýchlo zaplnil skoro päťdesiatkou tých, 
ktorí o takéto posedenie prejavili záujem. V sále boli pripra-
vené vianočne osvetlené a vyzdobené stoly s občerstvením, 
ktoré pripravili dievčatá z obecného úradu so starostkou a 
ďalšími ochotníčkami. Rovnako starostlivo sme pripravili s 
poslancami aj pódium, ktoré bolo flexibilne nachystané aj
pre ďalšiu akciu – príchod Mikuláša. 
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 Po usadení prítomných sa krátko po 16. hodine prí-
tomným prihovorila starostka obce. Zdôraznila potrebu 
stretávania sa ľudí a budovania či skôr udržiavania dobrých 
a kvalitných medziľudských vzťahov najmä v takej malej 
obecnej komunite, akou je práve Jamník. Po jej príhovore 
vystúpil s prezentáciou historických fotografií obce PhDr.
Peter Vítek. Ako usporiadatelia sme mali obavy, či skoro 60-
-obrázková prezentácia od vzniku obce až do druhej po-
lovice 20. storočia nebude seniorov nudiť. Opak bol však 
pravdou, historické, kolorované fotografie prítomných za-
ujali a tí sa zapájali do diskusie ku neznámym postavám na 
fotografiách. Takto nasmerovaná diskusia rezonovala me-
dzi prítomnými aj po skončení prezentácie. Popíjali teplé 
pripravené teplé nápoje, ochutnávali chlebíky a koláče, 
niektorí si aj pripili pripraveným pohárikom Demänovky. 
Na tvárach seniorov sme videli neskrývanú radosť z takého-
to stretnutia. Aj keď sme si mysleli, že dve hodiny bude na 
takéto stretnutie stačiť, mýlili sme sa. Veď v takom veľkom 
počte sa naši seniori nestretávali ani pred pandémiou a koľ-
ko sa toho udialo počas tohto dlhého obdobia. Všetko bolo 
treba prebrať, bolesti aj radosti, starosti aj úspechy. Debata 
neutíchala, ale čas bol neúprosný. Blížila sa 18. hodina, čas 
príchodu Mikuláša, a tak sme začali prestavovať pódium. 
Aj keď niektorí ostali aj na ďalšom programe, väčšina z prí-
tomných odišla domov. 

 Dúfame, že sa seniori cítili na posedení dobre a budú-
ci rok určite pripravíme posedenie o nejakú hodinu skôr, 
aby bolo viac času na utužovanie medziľudských vzťahov 
či priateľstiev. Všetci si želáme, aby sme sa o rok stretli pri-
najmenšom v rovnakej zostave ako tento rok.

P. V.

Bohatá účasť našich seniorov usporiadateľov veľmi milo prekvapila

PRÍCHOD MIKULÁŠA

 Čakanie na balíčky od Mikuláša a jeho samotný príchod 
patria medzi dôležité akcie pre naše deti. Po minulé roky 
sme boli nútení urobiť akciu vonku, pod stromčekom a bez 
účasti samotného Mikuláša, ktorý sa deťom prihovoril len v 
obecnom rozhlase. Tento rok sme nič nenechali na náhodu 
Dušan Spišek si obliekol nový obecný mikulášsky kostým, 
nasadil si biskupskú mitru, chytil palicu a zavolal si ku sebe 
dobrú vílu a veselého dupkajúceho čerta, za ktorých sa pre-
zliekli naša Zdenka Bubelíniová a jej priateľ Ivan Krajčovič. 
Ako všetky podobné akcie, priniesla aj táto veselú historku, 
keď sa D. Spišek prezliekal doma a zabudol si spustiť roletu, 
časť šarvancov, ktorí sa naháňali pod stromčekom, zbadala 
mihajúce sa siluety prezliekajúcej sa postavy a hneď zistila, 
čo sa deje. Deti utekali do sály kultúrneho domu a jedným 
dychom kričali: „Hovoril som vám, že Mikuláš neexistuje, veď 
to je ujo Dušan!“ No a bolo po tajomstve...
 Deti však celkom nám dospelým nepokazili radosť a 
spolu s anjelom zavolali Mikuláša, aby prišiel ku stromčeku 
na pódium. Tam už boli pripravené koše s darčekmi, kto-
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ré Mikuláš trpezlivo rozdával na javisko zavolaným deťom. 
Čert bol ku maličkým zhovievavý, ale starším deťom nič ne-
daroval. Ani Mikuláš nerozdal darčeky len pre krásne detské 
oči, ale deti museli zarecitovať básničku. Najviac boli však 
v rozpakoch rodičia, ktorí prišli po balíček pre choré deti, 
ležiace doma s teplotou v posteli. Básničku nemali pripra-
venú a Mikuláš bol neúprosný. Deti, keď budúci rok budete 
choré, naučte prosím rodičov básničku. 
 Postupne Mikuláš rozdal všetky darčeky malým aj veľ-
kým. Deti boli milé a bezprostredné, také ako deti majú 
byť. Bolo radosťou pre nás ako usporiadateľov vidieť, koľko 
detí aj s rodičmi prišlo. Ak by boli prišli všetci, do sály by sa 
určite nevošli. Samozrejme, že sme očakávali veľkú účasť, 
ale skutočnosť nás veľmi príjemne prekvapila. Prax však 
ukázala, že viac ako 1/3 detí z rôznych dôvodov neprišla a 
nedostavili sa ani rodičia. V budúcnosti budeme však mu-
sieť zmeniť spôsob rozdávania darčekov, pretože náročná 
doba nás bude nútiť šetriť aj v tomto prípade. Obec nakúpi 
darčeky len pre tie deti, ktorých rodičia to vopred nahlásia 
a prejavia tak záujem akcie sa zúčastniť.
 Deti po rozdaní darčekov sa deti vybrali ku stromčeku, 
aby videli jeho slávnostné zasvietenie. Zaspievali pesničky, 
vyjašili sa do vôle a časť z nich sa potom ešte vrátili do sály, 
aby sa zabavila pri detských pesničkách. Akcia sa nakoniec 
ukončila okolo 19.30 hod. Bolo ešte treba upratať sálu a 
zbaliť aparatúru. Môžeme však skonštatovať, že príchod 
Mikuláša sa podaril a deti sa do sýtosti vyjašili. Dúfajme, že 
budúci rok sa nám opäť podarí túto tradičnú akciu zorgani-
zovať opäť.

P. V.

ZO ŽIVOTA ECAV

 Z bežného chodu nášho cirkevného zboru som vy-
brala len dve udalosti, ktoré sa týkajú ECAV v Jamníku. Za-
čiatkom roka sme sa rozhodli vymeniť staré drevené okná 
na zborovej miestnosti za nové – plastové. Vo výberovom 
konaní zvíťazila firma To-NAY s.r.o. z Liptovského Ondreja,
ktorá v máji okná aj vymenila. Po výmene sme celú miest-
nosť vymaľovali, vymenili pôvodné žiarovky za nové, mo-

derné LED žiarovky, čím celá zborová miestnosť získala 
nový lesk. Zároveň veríme, že týmto prispejeme k zníženiu 
nákladov na jej prevádzku. Práce boli financované z vlast-
ných prostriedkov zboru, príspevkov obce a milodarov ur-
čených špeciálne na tento účel. 
 Dňa 11. septembra 2022 sa v kostole v Jamníku konal 
tohtoročný zborový deň nášho cirkevného zboru. Ústred-
nou témou bol „Návrat k prvej láske...“. Slovom Božím nás 
povzbudil brat Vladimír Maťaš z Veľkého Slavkova.  V popo-
ludňajších hodinách bol pestrý kultúrny program.
Touto cestou chcem vysloviť veľké ĎAKUJEM všetkým, ktorí 
prispeli buď finančne alebo svojou prácou k výmene okien
a tiež všetkým, ktorí sa podieľali na príprave a priebehu 
zborového dňa.

Soňa Porubiaková, kurátorka 

VÝMENA OKIEN V ZBOROVEJ MIESTNOSTI

Pri výmene okien pomáhali dobrovoľníci: Peter Gejdoš, Peter Sedláček, Mi-
roslav Vlček, Stanislav Vlček, Jaroslav Jozefček, Soňa Porubiaková, Peter a 
Alena Trnková.
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ZBOROVÝ DEŇ

HASIČI

Naši hasiči sú už tradične opo-
rou všetkých obecných pod-
ujatí, ale samozrejme že nás 
reprezentujú aj na rôznych sú-
ťažiach. Tento rok opäť pripra-
vili pre spomienkové oslavy 

Slovenského národného povstania vatru. Aj keď sme sa po 
intenzívnom daždi pred jej zapálením obávali, či nebude 

Súťaž v L. Ondrašovej

problém, naše obavy sa rýchlo rozplynuli a vatra nádherne 
horela až do neskorých nočných hodín. Hasiči si rovnako 
úspešne splnili aj povinnosť požiarnej hliadky a strážili vat-
ru až do rána. Rovnako pripravili, doviezli a postavili vianoč-
ný stromček pred kultúrnym domom. Po jeho ozdobení bol 
3. decembra pripravený na slávnostné zasvietenie s deťmi, 
ktoré prišli privítať Mikuláša.
 Naši hasiči nezabúdajú ani na svojich starých a zaslúži-
lých členov. Tento rok navštívili doma predseda hasičského 
zboru Pavol Pavkovček spolu s Stanislavom Vlčkom dlho-
ročného člena hasičského zboru Vincenta Mancu a zabla-
hoželali mu pri príležitosti jeho 80-tich narodenín. Ku gra-
tulácii sa dodatočne pripája aj redakcia obecných novín.
 Na jeseň sa členovia zboru zúčastnili nočnej súťaže v 
Liptovskom Mikuláši, ale aj súťaží v Liptovskej Ondrašovej, 
kde obsadili 4. miesto a súťaže v Bobrovci, kde skončili na 
3. mieste. Za ich vzornú reprezentáciu obce a obetavú vý-
pomoc im vyslovujeme veľké ĎAKUJEM.

P. V.

Súťaž v Bobrovci

Hasiči pred pripravenou vatrou SNP
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P. Pavkovček a S. Vlček odovzdávajú ocenenie V. Mancovi pri príležitosti jeho 
80. narodenín

Nočná súťaž hasičov v L. Mikuláši 16.9.2022

ŠPORT

Mužstvo dospelých v novej sezóne 
potešilo fanúšikov svojimi výkonmi a 
tretím miestom v základnej časti sú-
ťaže. Tento výsledok je o to krajší, že 
na zápasy sme nastupovali aj s piatimi 
dorastencami. Súťaž má tento ročník 
nové pravidlá a na jar tak budeme hrať 

Hore: Pavel Dzuriak, Martin Jezný, Michal Kuchárik, Patrik Pavkovček, Milan Kozub, Michal Kriška, Ján Haluška, Tomáš Paukovček, Oto Choma, Ondrej Pačan 
a Július Polóny. Dolu: Juraj Čatloš, Andreas Švec, Zdeno Nemec, Dušan Majláth, Tomáš Pačan, Ján Beňo, Bohuš Pačan a Mário Pavkovček.

zápasy v skupine o postup do 8. ligy spoločne s mužstvami 
Komjatnej, Liptovských Revúc a Demänovej.
 V mužstve žiakov sme zaregistrovali ďalších nových 
chlapcov z našej obce a Liptovského Ondreja. Celkove 
máme teraz zaregistrovaných 18 detí vo veku od 9 do 15 
rokov. Preto ešte ku nim hľadáme trénera a ľudí, ktorí by sa 
im vedeli a mohli viac venovať.
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JAMNÍCKE LETO

 V júli sme dostali z našej družobnej obce zo Spiša po-
zvánku na Jamnícke leto. Odohrali sme futbalový zápas 
starých pánov aj mužov, v oboch boli úspešnejšie naše 
mužstvá. Mali sme aj jedno družstvo v súťaži vo varení 
guľášu. V konkurencii 9 tímov obsadili Pavel Ďuriš starší a 
Pavel Ďuriš mladší pekné druhé miesto. Potom nasledoval 
bohatý kultúrny program, v ktorom účinkovali folklórne 
súbory. Program potom pokračoval koncertom populár-
nej jamníckej kapely SÁM SEBOU a na záver bola zábava s 
ďalšou domácou kapelou BASIX. Všetci zúčastnení a hlavne 
tí, ktorí navštívili Jamník na Spiši prvýkrát, si odtiaľ odniesli 
pekné dojmy či zážitky a tešia sa na ďalšie spoločné stret-
nutia.

Pet. P.

Naši noví najmenší hráči na zápase vo Vavrišove zľava: Jakub Hrča, Adam Kuchárik, Tomáš Rosenberger, Samuel Čupka, Peter Čačko, Michal Vyšný 
a Martin Vyšný.

Starostovia spišského a liptovského Jamníka spolu s porotou hodnotia súťaž 
vo varení gulášu

Futbalisti spišského a liptovského Jamníka pred priateľským zápasom

Našu obec reprezentovali vo varení gulášu Pavel Ďuriš st. a Pavel Ďuriš ml.
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KARINA STANOVÁ – ZÁVER 
BEŽECKEJ SEZÓNY 2022

 Toto leto, resp. bežecká sezóna trvajúca od mája do 
októbra 2022, bola pre našu Jamníčanku Karinu Stanovú 
bohatá. Vyskúšala si rôzne typy pretekov v závislosti od dĺž-
ky či typu behu, aby tak zistila, čo jej vyhovuje najviac. Po-
sledné preteky pred ukončením sezóny a prípravou na rok 
2023 bol Stop Shop polmaratón. Sú to jej symbolické prete-
ky, jedny z prvých, na ktorých bola a prvé, ktoré nedokon-
čila. Aj preto si chcela vyskúšať, ako jej to pôjde teraz. Or-
ganizátori zmenili pôvodnú trasu, ktorá viedla cez Mútnik 
do Bobrovca, na potulky cyklochodníkom k „mliekarňam“ 
a naspäť. Prevýšenie bolo malé, ale beh bol o to rýchlejší. 
Potrápila sa, ale nakoniec to zvládla, dobehla do cieľa a na-
pokon zistila, že aj celkom úspešne. V kategórii ženy do 40 
rokov skončila na striebornom – 2. mieste. Radosť to bola 
preveľká. Pre ňu, ale snáď ešte väčšia pre jej celoživotný 
(nielen) športový vzor – pre jej trénera a najväčšieho fanú-
šika – otca Vladka.
 Redakcia časopisu Jamníčan sa pripája ku gratulácii a 
želá ešte veľa podobných úspechov.

VÝSTUP NA NAJVYŠŠIU SOPKU ZEME

 Vlajka s obecným 
erbom Jamníka opäť 
zaviala vo vysokých 
nadmorských výškach. 
Náš občan Stanislav 
Mikšovský bol pred ne-
dávnom účastníkom 
veľmi náročného výstu-
pu na najvyššiu sopku 
planéty Zem Nevados 
Ojos del Salado, ktorá 
sa nachádza na hranici 
Chile a Argentíny v nad-
morskej výške 6 893 m 
nad morom. Takémuto 
náročnému výstupu 
však predchádzali od 5. 
novembra aklimatizač-
né výstupy na Cerro San 
Francisco do výšky 4 919 
m n. m., jeden z vrcholov Siete Hermanas (Sedem sestier) v 
nadmorskej výške 4 818 m n. m. a Nevado San Francisco vo 
výške 6 016 m n. m. (v Argentíne).  
 Nakoniec 15. novembra vyšli úspešne na vrchol sopky 
Nevados Ojos del Salado traja Slováci a dvaja Argentínčania. 
Aj napriek úbytku niekoľko kilogramov telesnej hmotnos-
ti bolo všetko v poriadku. Jeden zo skupiny začal mať pri 
návrate prejavy výškovej choroby, nevládal ísť dolu, mu-
seli mu pri zostupe pomáhať a dávať pozor, pretože začal 
blúzniť. Všetko však dopadlo dobre. Do základného tábora 
v nadmorskej výške približne 4 500 metrov n. m. sa vrátili 
ešte 15. novembra a na ďalší deň zostúpili do baníckeho 
mestečka Copiapó. Cesta naspäť bola už len v rukách do-
pravných prostriedkov. Najprv sa prepravili do Santiago de 
Chile. Odtiaľ leteli viac ako 10 hodín do kanadského Toron-
ta a potom 8,5 hodiny cez oceán do Viedne. 
 Na stránkach nášho obecného časopisu so záujmom 
sledujeme výstupy S. Mikšovského a sme radi, že sa náš 
občan vrátil zdravý z tak náročného výstupu. Zároveň mu 
želáme aj ďalšie úspešné výstupy a hlavne návraty.

P. V.

S. Mikšovský na vrchole sopky

Karin Stanová skončila na 2. mieste
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O NAJSTARŠOM PEČATIDLE OBCE

 Obec Jamník mala už v 16. 
storočí vlastné pečatidlo. Mes-
tá a mestečká v Liptove mali 
bohatú písomnú produkciu 
už v stredoveku, a tak niektoré 
mali vlastné pečatidlá už 14. 
storočí (Hybe), niektoré v 15. 
storočí (Bobrovec) a väčšina 
v 16. a začiatkom 17. storočia 
(Ružomberok, Nemecká Ľup-
ča, Liptovský Trnovec, Liptov-
ská Sielnica). Z obcí mala podľa 
výskumov ako jedna z prvých 
vlastné pečatidlo už v 15. sto-
ročí Liptovská Štiavnica, z roku 
1521 pochádza najstaršie pe-
čatidlo Važca. 
 Podľa rozboru najstaršie-
ho zachovaného pečatidla na-
šej obce, ktoré vzniklo renovo-
vaním staršieho v roku 1673, 
pochádzalo pôvodné z konca 16. storočia. To zaraďuje Jam-
ník medzi liptovské obce, ktoré už v 16. storočí využívali na 
overovanie dokumentov vlastnú pečať. 
 Originál pečatidla sa dnes nachádza v Zbierke pečatí a 
pečiatkovadiel v Slovenskom národnom archíve v Bratisla-
ve. V jeho pečatnom poli  sú vyrytí  svätci Kozma a Damiána, 
ktorí držia v rukách knihy a fľašu. Pri nohách majú opretý 
renesančný štít s brvnom. V hornej časti štítu je časť názvu 
obce: „IAM“ a v dolnej časti štítu, pod brvnom druhá časť 
názvu obce „NIK“. Kruhopis pečatidla je latinský: „RENOVA-
TUM 1673 S(anctus).COSMAS. UN DAMIANUS.“ Pôvod zobra-
zeného erbu nie je známy, ale práve umiestnenie brvna v 
renesančnom štíte poukazuje na jeho vznik v 16. storočí. 
 Pečatidlo obec používala až do konca 18. storočia. 
Jeho odtlačok sa nachádza na žiadostí liptovských obcí 
Liptovského Petra, Vavrišova a Jamníka Liptovskej stolici 
o povolenie zriadiť si v Petre školu a vydržiavať si vlastné-
ho učiteľa z 18. januára 1790. Práve koncom 18. storočia si 

obec dala vyhotoviť nové, 
skromnejšie pečatidlo zo-
brazujúce svätého Kozmu s 
fľašou v ruke a kruhopisom 
“Po(ssesio) IAMNIK”, ktoré sa 
používalo do polovice 19. 
storočia. Symboly svätých už 
v tom čase bežným ľuďom v 
Jamníku nič nehovorili, veď 
obyvateľstvo bolo už skoro 
200 rokov čisto evanjelické.

 Ako sa teda dostali svätý Damián a Kosma do prvého 
pečatidla Jamníka? Kult uvedených svätcov šírili najmä fran-
tiškáni a najbližšie im bol zasvätený len kostol v Okoličnom, 
postavený po roku 1430. Prvýkrát sa táto stavba spomína v 
listine Michala, syna Jána z Okoličného z roku 1435. Patril k 
farnosti svätého Mikuláša a tunajší kaplán bol podriadený 
svätomikulášskemu farárovi. Farským kostolom sa stal kos-
tol v Okoličnom až na základe listiny ostrihomského arci-
biskupa Dionýza z roku 1453. 
 V rokoch 1489 – 1499 bol postavený nový kostol v 
Okoličnom. Od začiatku bol zasvätený svätému Petrovi z 
Alkantary. Stavali ho stavitelia Peter a Ján, synovia majstra 
Štefana, autora mnohých spišských gotických stavieb. Kos-
tol bol vybudovaný v blízkosti pôvodnej kaplnky svätého 
Kozmu a Damiána. V blízkosti kostola stojí dodnes budova 
františkánskeho kláštora Anjelskej Panny Márie. Jeho zá-
kladný kameň bol položený v roku 1476. Stavby kostola aj 
kláštora podporoval kráľ Matej Korvín a po jeho smrti jeho 
nemanželský syn Ján Korvín. Kláštor dokončili v roku 1489.
 Tunajší františkáni patrili k vetve observantov, ktorým 
sa ľudovo hovorilo aj salvatoriáni. Živili sa vlastnou prácou 
a výťažkami zo žobrania. Ťažiskom ich aktivity bola kazateľ-
ská činnosť. V Okoličnom založili kláštornú školu a pravde-
podobne aj špitál. V tomto období mal kláštor pravdepo-
dobne len jedno poschodie. Cirkevnosprávne patril kláštor 
do Potockej (Pataki) kustódie a od roku 1537 sa začlenil do 
Sečénskej (Szécsényi) kustódie, ktorá mala v tomto roku 
spolu 82 bratov. 
 V roku 1537 františkánom z Okoličného povolili zbie-
ranie milodarov aj po okolitých obciach. Význam kláštora 
stúpol, keď od roku 1546 kustód zo Sečéňu prešiel do Oko-
ličného. Od roku 1558 zastával súčasne aj funkciu predsta-
veného kláštora (gvardiána). Cirkevné pomery v Uhorsku 
v druhej polovici 16. storočia spôsobili, že od roku 1567 sa 
do Okoličného uchýlil aj provinciál a tak v malom kláštore 
žilo v tomto období až 10 ľudí. Pretože väčšina farností v 
Liptove bola v tomto 
období v rukách pro-
testantov, mníchom 
sa nedostávali milo-
dary, a aby nezomre-
li hladom, koncom 
roku 1571 zobrali 
cennosti z chrámu a 
kláštora, opustili bu-
dovu a prenechali ju 
osudu. 
 Františkáni z 
Okoličného zabez-
pečovali pravdepo-
dobne aj bohoslužby 
v kaplnke v Podturni, 
ktorá patrila ku svä-
topeterskej farnosti. 
Návšteva bohoslu-
žieb bola v tom čase 

Pečatidlo Jamníka zrenovované 
v roku 1673
Slovenský národný archív 
v Bratislave

Odtlačok pečatidla z roku 1790
Štátny archív v Žiline so sídlom 
v Bytči Ján Capistranus, františkánsky mních



Obecné noviny                                                                                                             2/2022

15

pre ľudí neoddeliteľnou časťou života, a tak určite radšej 
chodili do kaplnky v blízkej Podturni, ako do kostola v Petre. 
Františkáni určite často chodili aj do Jamníka. Poskytovali 
chorým rozhrešenie, utešovali, ale pomáhali či liečili cho-
rých. Ľudia sa s nimi ochotne podelili aj o to málo, čo doma 
mali. Ich pôsobenie bolo natoľko späté so životom v obci 
a okolí, že sa svätci Damián a Kosma dostali do obecného 
znaku. Aj keď nie je známe, kto finančne podporil výrobu
tohto pomerne kvalitne prepracovaného pečatidla, zaiste 
to musel byť bohatší človek, pretože obyčajná poddanská 
obec, akou Jamník bol, si takéto niečo nemohla dovoliť. Tu 
sa ešte natíska aj otázka, prečo poddanská obec Jamník po-
trebovala už v 16. storočí na overenie svojich písomností 
pečatidlo. Odpovede na tieto otázky možno odhalia ďalšie 
výskumy.

P. V.Kostol a kláštor v Okoličnom

Vianočné zamyslenie

 Na jednej vianočnej pohľadnici bol raz napísaný nápis: 
Najkrajšie Vianoce prežijeme vtedy, keď láska ozdobí via-
nočné ozdoby. 
 Vianočné obdobie, ktoré prežívame v týchto dňoch, 
sa neodmysliteľne spája s prípravou na nadchádzajúce 
Vianoce. Zdobíme svoje domovy, premýšľame čo navariť a 
upiecť, niekedy ešte na poslednú chvíľu zháňame darčeky 
pre svojich blízkych a milých, a možno pošleme aj nejakú 
pohľadnicu, email, sms-ku, alebo inú správu s prianím pek-
ných a pokojných Vianoc. Text spomínanej pohľadnice v 
sebe ukrýva hlbokú pravdu života – najkrajšie Vianoce totiž 
skutočne prežijeme práve vtedy, keď láska ozdobí naše via-
nočné ozdoby. 
 Tak, ako si na Vianoce zvykneme dávať rôzne darčeky, 
tak aj v živote si smieme byť navzájom darom – darom lásky 
a úprimného priateľstva, darom vo vzájomných vzťahoch, 
darom pre svoju rodinu, či známych, darom v rozličných 

životných situáciách – to je veľká výsada, ale aj zodpoved-
nosť, pred ktorou stojí každý z nás. Symbol vianočných 
darov nám pripomína, že si ako ľudia smieme dávať nielen 
hmotné dary, ale ukazuje nám, že každý jeden z nás môže 
prijať iného človeka ako dar do svojho života, a každý jeden 
z nás sa môže stať darom pre niekoho iného.       
 Pravda je taká, že vo svojom živote smieme prijímať 
nielen hmotné dary, ale smieme byť vďačnými aj za vzácne 
Božie dary – Božiu lásku a starostlivosť, odpustenie a po-
žehnanie, večný život a spasenie v Kristu. On sám sa nám 
stal nesmierne vzácnym darom Božej milosti a lásky. Veď 
Boh tak miloval svet, že svojho jednorodeného Syna dal, 
aby nezahynul, ale večný život mal každý, kto verí v Neho.
Kristus prichádza na tento svet a pripomína nám Božiu lás-
ku ku všetkým ľuďom. Ježiš Kristus, to betlehemské dieťa, 
je tým najvzácnejším darom, aký sme my ľudia mohli do-
stať. Vianočné dary nám pripomínajú, že Boh nám dal tento 
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najvzácnejší dar – dar svojho Syna Ježiša Krista. Posolstvo, 
hĺbka a význam Vianoc nám ponúka dar toho, čo si v ob-
chodoch kúpiť nemôžeme – dar lásky, nezištnosti a obe-
tavosti, dar vnútorného pokoja, zmyslu života, či Božieho 
milosrdenstva a odpustenia. 
 Nech nás Trojjediný Boh vedie k tomu, aby sme sa na-
vzájom stávali darom jeden pre druhého, a aby sme v celom 
svojom živote dôverovali Kristu, ktorého život a dielo je pre 
nás darom nevypočítateľnej hodnoty. Nech láska – láska 

Božia, ale aj láska ľudská medzi nami ľuďmi a láska nás ľudí 
k Bohu ozdobuje naše životy, rodiny a domácnosti. 
 Nech teda úprimná láska zdobí aj počas tohtoročných 
vianočných sviatkov naše domovy a vzájomné vzťahy, a 
nech ona je pre nás tým najvzácnejším a najkrajším darom 
života. Veď najkrajšie Vianoce skutočne prežijeme vtedy, 
keď láska ozdobí vianočné ozdoby. Amen. 
 Jana Pabáková, zborová farárka v cirkevnom zbore 

Dolný Kubín, filiálka Tvrdošín

Jamníčan, obecné noviny, 2/2022, vydáva Obec Jamník, sídlo vyd.: Jamník 192, 033 01 Liptovský Hrádok, IČO vyd.: 00 315 290, 
dátum vydania: december 2022, občasník, ISSN 2644-4887, ev. č.: EV 5769/19, redakčná rada: PhDr. P. Vítek, Ing. A. Vlčková, Ing. M. 
Haluška, Ing. R. Uličný, P. Pavkovček. Foto: Ing. Alena Vlčková, PhDr. Peter Vítek, Pavol Pavkovček, Peter Pavkovček, Stanislav Mikšov-
ský, Mgr. Karin Stanová, Eva Pozorová, Soňa Porubiaková a družobná Obec Jamník, okr. Spišská N. Ves.


